
Masculine Personal Plural
Hard vs. soft consonants:

HARD: SOFT:
p, b, f, w, m p’, b’, f’, w’, m’ (can’t tell at the end of the word if these are soft)
t, d, s, z, n, ł ś, ż, dź, ń, ć
ch l, j

sz, rz/ż, cz, dż

The rules: (Nouns)

1) if stem ends in a hard consonant: C change + i

student studenci chłop chłopi mężczyzna mężczyźni
adwokat awokaci Francuz Francuzi specjalista specjaliści
Włoch Włosi kuzyn kuzyni
sąsiad sąsi    e    dzi

2) if stem ends in k, g, or r: C change + y

aktor aktorzy kolega koledzy Polak Polacy
bokser bokserzy Norweg Norwedzy czytelnik czytelnicy
Holend    e    r Holendrzy Anglik Anglicy

3) if stem ends in a soft consonant + e (no C change, just like the “other” plural)

nauczyciel nauczyciele
przyjaciel przyjaciele

piosenkarz piosenkarze
tancerz tancerze
murarz murarze

geniusz geniusze
listonosz listonosze

Note: c is soft in the ‘other plural” (owca/owce), but in MP plural just takes -y

chłop   ie    c chłopcy vs. widelec widelce
cudzoziem   ie    c cudzoziemcy palec palce
Niem   ie    c Niemcy wieżowiec wieżowce

4) some kinship terms and titles take the ending -owie (no C change)



Masculine Personal Plural Adjectives

Follow similar rules as nouns: (the main ending is -i)

1) if stem ends in a hard consonant: C change + i

miły lekarz mili lekarze (miłe lekarki)
zwykły urzędnik zwykli urzędnicy (zwykłe urzędniczki)
młody nauczyciel młodzi nauczyciele (młode nauczycielki)
mały chłopiec mali chłopcy (małe dziewczynki)

głodny syn głodni synowie (głodne córki)
nowy uczeń nowi uczniowie (nowe uczennice)

czysty dentysta czyści dentyści (czyste dentystki)
zły dyrektor źli dyrektorzy (złe dyrektorki)

2) if stem ends in k, g, or r: C change + y

wielki poeta wielcy poeci (wielkie poetki)
polski alpinista polscy alpiniści (polskie alpinistki)
wysoki student wysocy studenci (wysokie studentki)
niski mężczyzna niscy mężczyźni (niskie kobiety)

drogi przyjaciel drodzy przyjaciele (drogie przyjaciółki)

dobry mąż dobrzy mężowie (dobre żony)
stary człowiek starzy ludzie (stare rzeczy)

3) if stem ends in a soft consonant -i

tani mężczyzna tani mężczyźni (tanie książki)
trzeci student trzeci studenci (trzecie studentki)

-ży → -zi duży chłopiec duzi chłopcy (duże dziewczynki)
-szy → -si starszy brat starsi bracia    (starsze siostry)

nasz kuzyn nasi kuzyni (nasze kuzynki)
-czy → -czy uroczy człowiek   uroczy ludzie    (urocze kobiety)
-cy → -cy interesujący mężczyzna interesujący mężczyźni  (interesujące kobiety)

4) -ony →→→→  -eni zmęczony student zmęczeni studenci (zmęczone studentki)


